

GENERAL AGREEMENT
ON TARIFFS AND
TRADE

ACCORD GENERAL SUR
LES TARIFS DOUANIERS
ET LE COMMERCE

RESTRICTED
L/2343/Add.1
7 May 1965
Limited Distribution

Original: English

STATUS OF ZAMBIA

De Facto Application of the GATT

Addendum

Referring to the application of the Recommendation of 18 November 1960 in respect of Zambia, the Government of Zambia has written as follows:

"... this Government will apply the General Agreement on Tariffs and Trade on a de facto basis, to the extent which it is possible for it to do so. Our future commercial policy is still very much in the process of formulation however, and I am sure that it will be appreciated by contracting parties that it may well be necessary for us to make certain changes which will necessitate a departure from the status quo which we inherited on attaining full autonomy in the conduct of our external commercial relations and of other matters provided for in the General Agreement. Nevertheless, it is hoped that whatever changes are made will not be considered by contracting parties as grounds for ceasing to apply the General Agreement, either in whole or in part to Zambia. It is felt by this Government that such questions, if they arise at all, could better be left to be dealt with if and when Zambia seeks accession to the Agreement."

SITUATION DE LA ZAMBIE

Application de fait de l'Accord général

Addendum

Se référant à l'application de la Recommandation du 18 novembre 1960 à la Zambie, le gouvernement de la Zambie a fait savoir ce qui suit:

"... Ce gouvernement appliquera de fait l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce dans la mesure où il lui est possible de le faire. Toutefois, notre politique commerciale future étant encore à l'étude, je suis sûr que les parties contractantes comprendront qu'il pourrait être nécessaire que nous prenions certaines mesures qui modifieraient la situation dont nous avons hérité lorsque nous avons acquis notre pleine autonomie dans la conduite de nos relations commerciales extérieures et pour les autres questions qui font l'objet de l'Accord général. Néanmoins, nous espérons que toutes les modifications que nous pourrions être amenés à opérer ne seront pas considérées par les parties contractantes comme des motifs pour cesser d'appliquer l'Accord général, en tout ou en partie, à l'égard de la Zambie. Le gouvernement estime qu'il vaudrait mieux régler les questions de cette sorte, si elles venaient à se poser, au moment où la Zambie demandera à accéder à l'Accord général."